
 

ZÁPIS Č. 8 / 2007 (188) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT, KONANÉHO DNE 16. ŘÍJNA 2007  

                                                       V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ 
 
Přítomni: viz prezenční listina (celkem 17 členů AS VUT) 
Omluveni: Doc. E. Münsterová, kvestor Kotek, prorektoři: Švec, Fiala, Jura 
 Ing. Roupec/FSI  
 studenti: D. Čechová, P.Dub, V. Donthová 
Hosté: rektor Rais, prorektoři: Kotoul, Nový,   
 tisková mluvčí Vanýsková, Lepková/CESA 
  
 

PROGRAM: 
 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 21. 9.  2007 
4. Informace rektora, prorektorů a tiskové mluvčí 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Žádost o projednání záměru vykoupit pozemky v lokalitě „Pod Palackého vrchem“ a v 

lokalitě „Ramzová“ 
7. Vyjádření AS VUT k podnětům a stanoviskům Správní rady VUT v Brně 
8. Vyhlášení voleb předsedy Studentské komory Akademického senátu VUT  
9. Legislativní záležitosti 

 Návrh Legislativní komise k podnětům z výjezdního zasedání Akademického 
senátu na téma: „Vytvoření nového schématu programu zasedání AS VUT“ 

 Vnitřní předpisy VUT 
 Dodatek č. 4 Pracovního řádu VUT v Brně  

10. Pedagogické záležitosti 
11. Ekonomické záležitosti 
12. Různé 

                    
 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ 
 

1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Jednání zahájil předseda AS VUT doc. Dalík v 9:05 hodin. Přivítal všechny přítomné a omluvil  
nepřítomnost prorektorů Švece, Fialy, Jury, kvestora Kotka a doc. Münsterové. Do funkce skru-
tátorů navrhl doc. Pekaře a studentku Petru Zedníčkovou. Jménem všech členů AS VUT podě-
koval zastupující tajemnici AS VUT paní Ing. V. Tošovské za precizní organizaci výjezdního 
zasedání AS VUT ve Třech Studních.  

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. M. Pekaře a studentku P. Zedníčkovou. 
Hlasování: pro – 13  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  2 hlasy. 
 
UAS 1. 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. M. Pekaře a studentku P. Zedníčkovou. 
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2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

V programu zasedání byl bod č. 9 „Pedagogické záležitosti“ doplněn o položku „Dodatek č. 4 
Pracovního řádu VUT v Brně“.  
Hlasování: pro – 17  hlasů;  proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT DNE 19. 6. 2007 
 
K zápisu ze zasedání AS VUT dne 19. června 2007 nebyly doručeny žádné připomínky. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č.7/2007 konaného dne 21. 9. 2007. 
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
UAS 2. 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č.7/2007 konaného dne 21. 9. 2007. 
 
Stav a kontrola plnění úkolů ze zasedání AS dne 19. 6. 2007: 
 
UAS 9: AS VUT žádá kvestora o provedení analýzy dopadu hypotetického zvýšení mzdových 
tarifů na hospodaření fakult VUT v roce 2006 za této zjednodušené situace: Mzdové tarify bu-
dou ve všech kategoriích zvýšeny o stejné procento a fakulty použijí na mzdy zaměstnanců stej-
né množství prostředků jako v roce 2006. AS VUT doporučuje studii realizovat na základě výše 
základních dotačních prostředků v roce 2006 vyplacených na mzdové tarify, osobní ohodnocení 
a odměny na součástech VUT a při znalosti počtu přepočtených pracovníků v třídách a výše 
tarifů. 
 
Podle předběžné informace kvestora VUT Ekonomický odbor rektorátu požadovanou analýzu 
provedl. Vzhledem k nepřítomnosti kvestora budou výsledky této analýzy projednány EK AS 
VUT za přítomnosti kvestora. Kvestor zahájil jednání s odborovou organizací o navýšení mzdo-
vých tarifů pro rok 2008.  
 
UAS 11: AS VUT žádá, aby fakulty VUT své vnitřní předpisy schválené AS VUT, podepsané 
děkanem a předsedou AS ve dvou vyhotoveních předalo předsedovi AS VUT. 
 
V současné době byly AS VUT schváleny a nejsou podepsány předsedou AS VUT tyto vnitřní 
předpisy fakult: FAST/ Statut, Jednací řád VR /, FIT / Statut /, FSI / Statut, VaJŘ, Jednací řád 
VR, Disciplinární řád/. 
 
UAS 12: AS VUT žádá, aby mu rektor předložil novely zbývajících vnitřních předpisů (Pracov-
ní řád VUT v Brně, Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků, Řád 
celoživotního vzdělávání a Pravidla pro zakládání právnických osob v Brně) ke schválení, 
jakmile to transformace rektorátu umožní. 
 
Vyjádření rektora k aktualizaci vnitřních předpisů: 
 - Pracovní řád VUT v Brně nebude inovován, protože není v rozporu s platnou novelou 
VŠ zákona 111/1998 Sb.   

- Pravidla pro zakládání právnických osob VUT v Brně - vnitřní předpis schválený AS 
VUT dne 21. října 2002 bude zachován v původním znění 
 - Inovace Řádu celoživotního vzdělávání VUT je připravována ICV 
 - Řád výběrového řízení pro obsazování míst akademických pracovníků – otázka inova-
ce  tohoto vnitřního předpisu nebyla dosud zodpovězena.  
UAS 13: AS VUT žádá, aby FAST, FA, FaVU, FCH a FP předložily novely všech svých vnitř-
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ních předpisů AS VUT ke schválení do konce roku 2007. 
 
Na jednání kolegia rektora požádal rektor VUT děkany uvedených fakult, aby na kolegiu rekto-
ra dne 23. 10. 2007 informovali o stavu novelizace svých vnitřních předpisů.  
 
Stav plnění úkolů ze zasedání AS dne 21. 9. 2007: 
 
UAS 8.  AS VUT vyhlašuje doplňovací volby do SK AS VUT ve volebním obvodu studentů FIT. 

Volby do AS FIT konané dne 17. října 2007 jsou spojeny s doplňující volbou zástupce studentů 
FIT do SK AS VUT. 
 
UAS 11.  AS VUT navrhuje, aby rektor VUT udělil zlatou medaili VUT panu doc. Ing. F. Zboři-
lovi, CSc. 
 
UAS 12.  AS VUT navrhuje, aby rektor VUT udělil stříbrnou medaili VUT paní doc. Ing. Z. 
Lhotákové, CSc. 

Na základě sdělení rektora Raise je na zlatou medaili nominován prof. Ing. Jan Honzík, CSc., 
z Fakulty informačních technologií. Kandidáty na udělení stříbrné medaile jsou: doc. Z. Lhotá-
ková/FA, prof. P. Rovnaníková/FAST, prof. J. Kadrnožka/FSI a prof. V. Šebesta/FEKT. 

 
UAS 13.  AS VUT doporučuje vedení VUT konfrontovat aktuální stavební programy součástí  
VUT s výpočtově doloženými potřebami těchto součástí. 

Prorektor Nový upozornil, že stavební programy nebyly v termínu předány z Fakulty architek-
tury a z ÚSI. Na žádost pana kvestora byla posunuta příprava stavebního programu ÚSI z 15. 
10. na 31.10. 2007.  
 
UAS 14 .  AS VUT opětovně žádá rektora VUT o urychlené vyjasnění situace související 
s Dozorčí radou kolejí a menz. 

Problematika související s Dozorčí radou bude uceleně dořešena rektorem poté, co mu SK AS 
VUT předá návrhu jmen zástupců v této radě z řad studentů. Rektor požádal, aby důležité při-
pomínky a podněty týkající se činnosti a kontroly Dozorčí rady KaM byly předány přímo jemu. 
Dr. Spoustová poukázala na nákladnou formy zpracování  „Zprávy o činnosti KaM“, která byla 
zaslána všem členům AS VUT. 
  

4. INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ A TISKOVÉ MLUVČÍ 
 

 Rektor Rais 
 krátce informoval o zahájení Mezinárodního strojírenského veletrhu dne 1. 10. 2007 a účasti 

premiéra M. Topolánka, 
 Uvedl, že se téhož dne uskutečnila prezentace operačního programu NET ME, který je při-

pravován ve spolupráci TOS Kuřim-OS a.s. (je to dceřinná společnost TOS Kuřim) s FSI 
VUT Brno (doc. M. Doupovec a prof. P. Stehlík). Cílem prezentace bylo získání podpory 
projektu ze strany ministerstva průmyslu, 

 dne 2.10. 2007 se na BVV konalo jednání Fóra průmyslu a vysokých škol na téma „Bariéry 
mezi průmyslem a vysokými školami.“ V jeho závěru vydali rektoři technických vysokých 
škol prohlášení k aktuální situaci na MŠMT a v souvislosti s obsazováním ministerských 
pozic vzniklo stanovisko rektorů k profilu kandidáta na ministra. Prohlášení bylo předáno 
premiérovi M. Topolánkovi, 

 dne 3.10. 2007 byl oficiálně zahájen akademický rok 2007/2008 za přítomnosti premiéra M. 
Topolánka. Místopředseda Akademie věd prof. J. Drahoš přednesl projev, ve kterém reago-
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val na některé kritické připomínky vůči Akademii věd ČR, 
 členové Správní rady VUT (Suchánek, Onderka) přislíbili podporu na získání finančních 

prostředků k projektu Technická 2, 
 byla vydána nová Směrnice rektora č. 12/2007 „Podmínky komercializace duševního vlast-

nictví VUT v Brně – zakládání a podpora Spin–off firem VUT v Brně“, 
 za členy sekce Matematika  a Informatika Akreditační komise byli vedením VUT navrženi 

prof. Honzík /FIT a prof. Smejkal/FP,  
 dne 10. 10. 2007 se uskutečnil workshop „Koordinace projektů z evropských fondů“. Byl 

vytvořen koordinační tým ve složení rektor, prorektoři Švec a Kotoul, kvestor, V. Bejček a 
A. Marks, který bude sledovat a zajišťovat plnění a servis plánovaných projektů OP VK, 

 na téma Příprava hodnotících kritérií OP připravuje JMK, region Jihovýchod workshop se 
zastoupením expertů VUT, 

 byla podána stížnost studentů Ateliéru kresby FAVU VUT v Brně. 
   

 prorektor Nový 
 sdělil, že bude svoláno jednání o přizpůsobení pasportizace KaM pasportizaci VUT. K jed-

nání budou přizváni: ředitel KaM, správce počítačové sítě KaM, prorektor pro strategický 
rozvoj, prorektor pro informační systémy a ředitel CVIS, 

 ředitel a.s. Veletrhy Brno podal žádost k posunutí výuky na VUT v příštích třech letech 
s cílem více využít ubytovacích kapacit kolejí VUT pro hosty, resp. vystavovatele. Dle vy-
jádření ředitele KaM  Mezinárodní strojírenský veletrh probíhá v dostatečném časovém 
předstihu před zahájením výuky a do výuky v novém akademickém roce na VUT nezasa-
huje. Ve stejné intenci bude připraven koncept odpovědi řediteli a.s. Veletrhy Brno. 

 
 prorektor Kotoul 

 uvedl, že dne 11.10 2007 bylo ukončeno průběžné hodnocení výzkumných záměrů VUT, 
jejich řešení bylo zahájeno ke dni 1. 1. 2005. Osm zpráv řešení výzkumných záměrů po-
skytuje řadu údajů a dat, které by bylo možné využít, mimo jiné pro řízení kvality na VUT, 

 poukázal na seznam českých a slovenských časopisů vykazovaných poskytovateli jako 
odborné recenzované časopisy, ve kterých uvedené články budou mít při hodnocení vý-
zkumu a vývoje za rok 2007 nulovou hodnotu. Tento seznam časopisů byl po zasedání AS 
VUT rozeslán všem členům AS VUT, 

 stručně popsal stav operačních programů na MŠMT- OP KV (oblast lidské zdroje a part-
nerské sítě), - OP VaVpI (příprava akceptovatelných modelových projektů, vazby na OP 
VK).  

 
 tisková mluvčí Vanýsková 

 Uvedla, že velký úspěch měla tisková konference (TK) na téma úspěch týmu studentů na 
soutěži Robotour v Praze, zvítězili s velkým náskokem. TK se zúčastnily všechny štáby re-
gonálních televizí, vysíláno i ve hlavních zpravodajských relacích.  

 Informovala o aktivitách VUT o médiích: odborníci z VUT už téměř pravidelně (cca 1 – 2 
x  týdně) vystupují v pořadu ČT 1 Dobré ráno, 

 Stručně informovala o akci Broadband Monday, workshopu na téma Internet versus klasic-
ká média. 

 
5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 

Aktuální informace zástupců VUT v Radě vysokých škol budou podány po 14. zasedání před-
sednictva Rady vysokých škol, které se bude konat dne 18. října 2007. Zasedání se zúčastní dr. 
Krupková a doc. Münsterová. 
6. ŽÁDOST O PROJEDNÁNÍ ZÁMĚRU VYKOUPIT POZEMKY V  LOKALITÁCH „POD PALACKÉHO 
VRCHEM“ A  „RAMZOVÁ“ 
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EK a LK AS VUT po projednání této žádosti na svých zasedáních doporučují, aby se AS VUT 
k předloženým záměrům vyjádřil kladně. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT souhlasí s tím, aby VUT v Brně vykoupilo pozemky v lokalitě „Pod Palackého 
Vrchem“ v rozsahu a za podmínek, uvedených v předložené žádosti. 
Hlasování: pro – 14  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT souhlasí s tím, aby VUT v Brně vykoupilo pozemky v lokalitě „Ramzová“ v rozsahu a 
za podmínek, uvedených v předložené žádosti. 
Hlasování: pro – 14  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
UAS 3.   
AS VUT souhlasí s tím, aby VUT v Brně vykoupilo pozemky v lokalitě „Pod Palackého 
Vrchem“ v rozsahu a za podmínek uvedených v předložené žádosti. 
 
UAS 4.   
AS VUT souhlasí s tím, aby VUT v Brně vykoupilo pozemky v lokalitě „Ramzová“ v rozsahu a 
za podmínek uvedených v předložené žádosti. 
 
 
7. VYJÁDŘENÍ AS VUT K PODNĚTŮM A STANOVISKŮM SPRÁVNÍ RADY VUT V BRNĚ 

Doručené podněty a stanoviska správní rady projednala LK na svém jednání dne 9. 10. 2007 a 
EK dne 16. 10. 2007. AS VUT podpořil toto stanovisko : 
 
LK a EK AS VUT doporučují, aby AS VUT podpořil doporučení správní rady VUT č. 23 ze 
zasedání dne 3. 9. 2007: Zahájit přípravné práce vedoucí k vytvoření dokumentace, na jejímž 
základě bude možné nejpozději v roce 2009 požádat Akreditační komisi o stanovisko ke vzniku 
nové fakulty VUT v Brně, orientované na problematiku bezpečnostního inženýrství, a to ve 
smyslu § 23 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách v platném znění. 
 
Návrh usnesení:  
AS VUT podporuje toto doporučení Správní rady VUT č. 23 ze zasedání dne 3. 9. 2007: Zahájit 
přípravné práce vedoucí k vytvoření dokumentace, na jejímž základě bude možné nejpozději 
v roce 2009 požádat Akreditační komisi o stanovisko ke vzniku nové fakulty VUT v Brně, ori-
entované na problematiku bezpečnostního inženýrství, a to ve smyslu § 23 zákona č. 111/1998 
Sb., o vysokých školách v platném znění. 
Hlasování: pro – 15  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
AS VUT dále po krátké diskusi podpořil i tyto návrhy EK AS: 
 
EK AS VUT podporuje stanovisko Správní rady VUT týkající se zpracování návrhu na zajištění 
financování investiční výstavby objektu FEKT Technická 10 a výstavby objektu FaVU formou 
alternativních zdrojů financování. 

EK AS VUT doporučuje, aby byly s ohledem na problematiku financování VŠ zpracovány al-
ternativní modely financování jednotlivých aktivit VUT, včetně investiční výstavby, sběru dat a 
kontrolních mechanismů, a aby byly intenzivně hledány zdroje jejich financování. 
 
Návrh usnesení:  
AS VUT podporuje stanovisko Správní rady VUT týkající se zpracování návrhu na zajištění 
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financování investiční výstavby objektu FEKT Technická 10 a výstavby objektu FaVU formou 
alternativních zdrojů financování.  
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení:  
AS VUT doporučuje vedení VUT, aby byly s ohledem na problematiku financování VŠ zpra-
covány alternativní modely financování jednotlivých aktivit VUT, včetně investiční výstavby, 
sběru dat a kontrolních mechanismů, a aby byly intenzivně hledány zdroje jejich financování. 
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
UAS 5.  
AS VUT podporuje toto doporučení Správní rady VUT č. 23 ze zasedání dne 3. 9. 2007: Zahájit 
přípravné práce vedoucí k vytvoření dokumentace, na jejímž základě bude možné nejpozději 
v roce 2009 požádat Akreditační komisi o stanovisko ke vzniku nové fakulty VUT v Brně, ori-
entované na problematiku bezpečnostního inženýrství, a to ve smyslu § 23 zákona č. 111/1998 
Sb., o vysokých školách v platném znění. 
 
UAS 6.  
AS VUT podporuje stanovisko Správní rady VUT týkající se zpracování návrhu na zajištění 
financování investiční výstavby objektu FEKT Technická 10 a výstavby objektu FaVU formou 
alternativních zdrojů financování.  
 
UAS 7.  
AS VUT doporučuje vedení VUT, aby byly s ohledem na problematiku financování VŠ zpra-
covány alternativní modely financování jednotlivých aktivit VUT, včetně investiční výstavby, 
sběru dat a kontrolních mechanismů, a aby byly intenzivně hledány zdroje jejich financování. 
 
 
8. VYHLÁŠENÍ VOLEB PŘEDSEDY  STUDENTSKÉ KOMORY AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT 

Předsedkyně Studentské komory AS VUT Bc. Veronika Donthová předala AS VUT písemnou 
rezignaci na funkci předsedkyně SK AS VUT, kterou vykonávala v období od 25. 10. 2005 a na 
členství v Legislativní a Ekonomické komisi AS VUT z důvodu vysokého studijního a pracov-
ního vytížení. Členkou SK AS VUT však nadále zůstane. AS VUT tuto rezignaci přijal.  
 
Předseda AS jménem všech členů AS VUT poděkoval Bc. Donthové za výbornou organizaci 
práce SK AS VUT  i za její příkladnou reprezentaci SK na jednáních AS VUT, vedení VUT 
i Kolegia rektora a za velmi aktivní a přínosnou práci v LK i EK AS VUT.  
 
V diskusi bylo zdůrazněno, že Bc. Donthová navíc ve stejné době vykonávala i funkci předsed-
kyně SK AS FP a s výborným prospěchem studovala současně dva bakalářské studijní progra-
my. Na základě těchto informací se členové AS VUT jednoznačně shodli na návrhu, aby Bc. 
Veronice Donthové byla udělena Cena rektora VUT. Na základě doporučení Ing. Hanušové 
uvedl předseda AS, že jménem AS VUT pošle odstupující předsedkyni SK Bc. V. Donthové 
dopis, v němž jí oficiálně poděkuje za práci, kterou pro AS VUT vykonala. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT vyhlašuje volby předsedy studentské komory AS VUT. 
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT děkuje Bc. Veronice Donthové za práci předsedkyně SK AS VUT a za práci 
v komisích AS VUT při vynikajících studijních výsledcích a navrhuje, aby jí byla udělena Cena 
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rektora.   
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
UAS 8. 
AS VUT vyhlašuje volby předsedy studentské komory AS VUT. 
 
UAS 9.  
AS VUT děkuje Bc. Veronice Donthové za práci předsedkyně SK AS VUT a za práci 
v komisích AS VUT při vynikajících studijních výsledcích a navrhuje, aby jí byla udělena Cena 
rektora. 
 

9. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 Návrh Legislativní komise k podnětům z výjezdního zasedání Akademického senátu na 
téma:  „Vytvoření nového schématu programu zasedání AS VUT“ 

 
LK AS VUT dne 9. 10. projednala podněty z jednání k uvedenému bodu na výjezdním zasedání 
AS VUT ve Třech Studních a doporučila, aby se v prezenční listině zasedání AS VUT evidova-
la doba  příchodů a odchodů členů Akademického senátu VUT. Z navazující diskuse vyplynul 
tento závěr: 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT se usnáší, že zápisy ze zasedání AS budou doplněny o průběžnou evidenci příchodů a 
odchodů členů AS během zasedání. V průběhu zasedání budou tuto evidenci provádět skrutáto-
ři. 
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 Vnitřní předpisy  VUT  

LK AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se obrátil na vedení školy s poža-
davkem upřesnění postavení stávajících a bývalých součástí VUT, aby byla jejich činnost 
ukončena k danému datu. Další součásti, které přešly pod jednu z dalších součástí (rektorát) , 
by měly svou samostatnou existenci rovněž ukončit. Tyto změny je nutno promítnout do Statu-
tu VUT. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT žádá rektora, aby byly v rámci VUT zveřejněny všechny změny postavení stávajících 
a bývalých součástí VUT, včetně dat těchto změn.  
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS VUT: 
AS VUT žádá vedení VUT, aby na www stránkách VUT byla zveřejněna aktuální organizační 
struktura oddělení rektorátu, včetně personálního složení. 
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
LK AS VUT doporučuje AS VUT sledovat průběh aktualizace vnitřních předpisů fakult tak, 
aby byly všechny tyto předpisy předloženy do konce roku 2007. Vnitřní předpisy, které jsou  již 
schválené AS VUT, budou dodány k podpisu předsedovi AS VUT ve dvojím vyhotovení. LK 
AS VUT doporučuje AS VUT, aby požádal ÚSI ( Statut, Organizační řád, Jednací řád VR)   o 
předložení svých vnitřních předpisů upravených na základě připomínek LK ke schválení AS 
VUT. LK AS VUT se na svém zasedání dne 9. 10. 2007 zabývala tématem financování mobilit 
akademických pracovníků v rámci programu Sokrates, naplánovaných pro doktorandy, kteří 
mají částečný pedagogický úvazek na VUT. Protože doktorandi nesplňují požadavek § 77 zá-
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kona o VŠ, a to přijetí na základě výběrového řízení, nejsou akademickými pracovníky a 
MŠMT odmítá tyto plánované zahraniční cesty financovat. Důsledkem je, že v letošním roce 
některé fakulty nevyužily velké části plánovaných finančních prostředků na mobilitu.  

Předsedkyně LK AS VT navrhla obrátit se s návrhy – dotazy  k této problematice na Správní 
útvar. Doc. Dalík při jednání s vedoucím správního útvaru Ing. J. Kolářským a s Mgr. B. Pavlí-
kovou předal Mgr. Pavlíkové dotazy LK AS se žádostí o vyjádření do 26. října 2007. 

 předložení Dodatku č. Pracovního řádu VUT v Brně 

Kvestor jménem rektora VUT předložil  dne 15. října 2007 AS VUT návrh Dodatku č. 4 Pra-
covního řádu  VUT. Dokument bude projednán legislativní a ekonomickou komisí AS VUT. 
 
UAS 10.  
AS VUT se usnáší, že zápisy ze zasedání AS budou doplněny o průběžnou evidenci příchodů a 
odchodů členů AS během zasedání. V průběhu zasedání budou tuto evidenci provádět skrutáto-
ři. 
 
UAS 11.  

AS VUT žádá rektora, aby byly v rámci VUT zveřejněny všechny změny postavení stávajících 
a bývalých součástí VUT, včetně dat těchto změn.  

 
UAS 12.  
AS VUT žádá vedení VUT, aby na www stránkách VUT byla zveřejněna aktuální organizační 
struktura oddělení rektorátu, včetně personálního složení. 
 
 
10. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 vyhodnocení ankety Průzkum forem ověřování a hodnocení studijních výsledků na fakul-
tách VUT 

Pedagogická komise navázala na prezentaci dr. Krupkové z výjezdního zasedání AS VUT, kde 
byla uvedená problematika prodiskutována a připomínky a podněty ze zasedání AS VUT pro-
jednala na svém zasedání dne 9. října 2007. Výsledky výzkumu budou po ucelené formulaci 
včetně komentáře  předány rektorovi, prorektorovi pro studijní záležitosti a členům AS VUT. 
Anketního průzkumu se nezúčastnila FP a FAST. PK AS VUT doporučila AS VUT, aby se 
obrátil na CVIS se žádostí o rozšíření pedagogické agendy informačního systému VUT o mož-
nost zobrazení i relativního hodnocení ECTS pro ty předměty, jejichž stávající způsob hodno-
cení to umožňuje. K odůvodnění podstaty a účelu klasifikace ECTS předsedkyně PK dr. Krup-
ková uvedla, že tato klasifikace nenahrazuje stávající způsoby hodnocení  a klasifikace na fa-
kultách, ale je důležitou informací pro garanty studijních předmětů a proděkany fakult a je i 
pozitivním činitelem žádosti o získání ECTS Label. Dr. Krupková zdůraznila, že toto rozšíření 
nezpůsobí zvětšení administrativy při ukládání výsledků zkoušek do informačního systému 
VUT. 
Návrh usnesení: 
AS VUT žádá ředitele CVIS, aby v informačním systému VUT byla připravena úloha, která by 
po ukončení každého zkouškového období u těch předmětů, jejichž způsob klasifikace to 
umožňuje, provedla navíc k absolutní stupnici také relativní klasifikaci ECTS. 
Hlasování: pro – 15  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 metodika stanovení pedagogické zátěže učitelů na VUT 

Pedagogická komise navrhla, aby se na shromažďování podkladů k této problematice podíleli 
všichni členové AS a aby byly získány informace o metodách stanovení pedagogické zátěže z 
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jiných VŠ v ČR i v zahraničí. AS považuje za podstatné, aby byly získány informace 
z vysokých škol, jejichž orientace je blízká zaměření všech fakult VUT. Záměrem ani účelem 
vytvářené metodiky není stanovení pedagogické zátěže vyučujícího na fakultě /pracovní vytí-
žení/, ale stanovení průměrné zátěže učitelů v rámci fakult.  
 
Usnesení AS VUT 
AS VUT žádá své členy, aby získali informace, jak se stanovuje pedagogická zátěž na jiných 
VŠ v ČR i v zahraničí na fakultách příbuzného zaměření.  
Hlasování: pro – 12  hlasů; proti – 1 hlas; zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
Získané informace je třeba předat předsedkyni PK dr. Krupkové. 
 
 mezifakultní výuka 

Fungující systém mezifakultní výuky je prostředkem, který umožňuje podstatné zvýšení efekti-
vity využívání nabídky předmětů vyučovaných na VUT ve prospěch studentů i VUT. PK AS 
VUT doporučila AS VUT, aby podal návrh vedení VUT zvážit vyhrazení deseti kreditů za ce-
lé magisterské studium ve volitelných předmětech, které by si student zvolil z nabídky předmě-
tů jiné než mateřské fakulty. Z diskuse vyplynulo, že se fakulty odlišují v postavení předmětů 
volitelných, povinných a povinně volitelných ve vztahu ke kreditům. V důsledku toho, že nelze 
zajistit vyhrazení deseti kreditů ve volitelných předmětech na všech fakultách, nebyl návrh 
pedagogické komise AS VUT akceptován. 
 
 postavení doktorandů 

PK AS VUT poukázala na potřebu upřesnit právní postavení doktorandů (služební cesty, výu-
ka, pracovní volno). 

Návrh usnesení: 
AS VUT doporučuje vedení VUT zabývat se právním postavením doktorandů (prázdniny, slu-
žební cesty, výuka).  
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
UAS 13. 
AS VUT žádá ředitele CVIS, aby v informačním systému VUT byla připravena úloha, která by 
po ukončení každého zkouškového období u těch předmětů, jejichž způsob klasifikace to umož-
ňuje, provedla navíc k absolutní stupnici také relativní klasifikaci ECTS. 
 
UAS 14.  
AS VUT žádá své členy, aby získali informace, jak se stanovuje pedagogická zátěž na jiných VŠ 
v ČR i v zahraničí na fakultách příbuzného zaměření.  
 
UAS 15.  
AS VUT doporučuje vedení VUT zabývat se právním postavením doktorandů (prázdniny, slu-
žební cesty, výuka). 
 
11. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

Diskuse se soustředila na problematiku aktuálního vývoje v přípravě reformy terciárního vzdě-
lávání. Diskutující se soustředili na problém, jak AS VUT bude reagovat na nově zveřejněný 
dokument Otázky a odpovědi k Tezím Bílé knihy terciárního vzdělávání. Zejména na základě 
příspěvků Ing. Hanušové, Dr. Popely a doc. Gescheidtové se členové AS VUT domluvili na 
uskutečnění neplánovaného zasedání AS VUT dne 30. 10. 2007 od 9:00 hodin, jehož jediným 
hlavním bodem jednání bude diskuse s cílem zaujmout stanovisko AS VUT k dokumentu 
Otázky a odpovědi k Tezím Bílé knihy terciárního vzdělávání.  
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12. RŮZNÉ 

 Předseda AS VUT poděkoval doc. Kunovskému a Ing. Arch. Mohelníkovi za vypracování a 
předání podkladů k návrhům na  udělování medailí rektora VUT. 

 EK a LK AS VUT se obrátila prostřednictvím Akademického senátu na vedení VUT, aby 
při dislokaci v rámci restrukturalizace rektorátu byly vytvořeny vhodné pracovní podmínky 
k plnění stanovených pracovních úkolů pro tajemnici a předsedu AS VUT. 

 Z rozhodnutí rektora se v důsledku restrukturalizace rektorátu nebude měnit stávající umís-
tění kanceláře AS VUT; pro sekretariát Studentské komory se hledají nové prostory. 

 Studentská komora AS VUT navrhuje Petru Zedníčkovou do Pedagogické komise AS VUT. 

Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje Petru Zedníčkovou jako člena Pedagogické komise AS VUT. 
Hlasování: pro – 13  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 Stížnost studentů Ateliéru kresby  FaVU  VUT Brno. 

Stížnost studentů FaVU byla AS VUT doručena dne 11. října 2007. O projednání této stížnosti 
byla požádána PK AS VUT s požadavkem, aby komise počkala na písemné vyjádření děkana 
FaVU doc. M. Gabriela, o které bude požádán na Kolegiu rektora dne 23. 10. 2007. 

 
UAS 16. 
AS VUT schvaluje Petru Zedníčkovou jako člena PedK AS VUT. 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 30.10. 2007 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

 
 
V Brně dne 25. 10. 2007 
 
Zapsala: Ing. Věra  Tošovská 
 
                                             
                                                                             Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc.  
                                                                              předseda AS VUT 


	Program: 

